



Referat fra Klunsermøde den 23.10.2025

Til stede: Patrick, Leif, Tobias, Sten, Peter, Jørgen, Marianne og Povl (ref.)

1. Ny passerliste

- Peter flytter til det "rigtig kloge hold" sammen med Leif. Resten af os bliver, hvor vi er, hen over vinteren, bortset fra Uffe der ryger på reservebænken, i håbet om at ryggen snart arter sig igen (god bedring!).
- Når sommertiden starter, og vi flytter hjem igen, skal vi gøre en indsats for at få flere med.
- Tirsdag er lukket ned indtil sommertiden starter. Men når det så bliver sommertid, kan vi evt. dele os op i 4 hold med bare en klunser på hvert hold. Det er sårbart og ikke ideelt, men muligt og realistisk, og en person kan godt klare tirsdagene.
- Tobias og Patrick vil gerne være reserver om tirsdagen.

2. Den midlertidige gård i boldburet

- Generelt går det fint på genhusningsgården. Så længe vi er der, må vi nok indstille os på en lidt mere grov sortering, da vi ikke har alle fraktioner på samme måde, som på den gamle Gård.

- Vi har brug aftaler og forventningsafstemninger med Driften. Det handler om:

- * Folk kommer i Driftens åbningstid og stiller affald, fordi lågen står åben. Det er noget rod. Kan Driften ikke holde lågen lukket i hverdagen?
- * Vi har et problem med håndværkerne, der ikke sorterer korrekt. Udgangspunktet må være, at i den udstrækning håndværkerne må bruge Gården, til affald de ikke skal tage med til den kommunale plads, så skal de sortere rigtigt. Og det må være Driftens ansvar, da det sker i deres arbejdstid, og vi ikke er der. Vi har f.eks. oplevet store mængder råddent plankeværk i træcontaineren, og det er hamrende bøvlet at få ud igen, så containeren kan godkendes.
- * Vi har en gammel aftale med Driften om, at de skal håndtere Hård PVC, Paller, Mælkekasser og Dæk, som de skal fragte til kommunens plads. Den aftale kender de nye folk i Driften næppe noget til, så den skal vi have samlet op på.
- * Povl tager en snak med Nicolai om punkterne. *Som opfølgning kan jeg tilføje, at jeg efter klunsermødet har aftalt at skulle mødes med Nicolai, der også har nogle ting til os. Bl.a. er der nye krav om, at der skal strammes op om sikkerhed. Det må vi høre mere om.*

3. Nye til Klunsergruppen

- Vi har hele tiden aftalt, at når vi flytter hjem, skal vi gøre en ekstraordinær indsats for at få flere med i gruppen, fordi vi har brug for nyt blod. Det tidspunkt nærmer sig nu, så vi det er nu, vi skal varme op til det.
- Flere nye handler bl.a. om at synliggøre den nye Gård og de muligheder den giver i kombination med værkstederne. Derfor kan vi holde Åbent hus på Gården og i Værkstederne. Lave loppemarked, Workshops, Åbne gården med pølser, taler og klippe snor. Lave fraktions-sorterings-konkurrence, tænke WWW, FB og HP, og udarbejde en pjece om Gård, Værksteder, sortering og muligheder.
- Værkstederne er umiddelbart træ og cykel, men er der også basis for reparation, elektronik og IT-support?
- Vi skal også have fundet ud af indretning af vores to nye rum. Især Direkte Genbrug. Hvad er der af budget til reoler?
- Vi skal også have afklaret, hvilke containere der skal med retur. Jerncontaineren har f.eks. en rådden bund.

- Vi nedsætter et udvalg. I første omgang bestående af Marianne, Patrick og Povl.
- Vi har brug for at kunne synliggøre, hvad der sker med træfraktionen. Kunne vi f.eks. skaffe et stykke spånplade af genbrugstræ?

4. Hegn

- Rambøll har henvendt sig i fht. hegn. Vi konfirmerede, at den nye gårds indre hegn er Hyldespjældshegn, mens det ydre hegn rundt om den nye gård er espalierhegn med beplantning.
- Derudover havde vi nogle spørgsmål om hegnet, som vi sender til Rambøll.

5. Andet

- Lotte har spurgt, om vi kan bruge nogle brugte institutions-vogne. Det må vi pænt takke nej til.
- Tobias, Torben og Frank laver Jul-på-den-gamle-genbrugsgård den 14. 12.
- Vi er inviteret til Verdensmål udvalgs-møde den 28.10. på Galgebakken, hvor temaet er Genbrugsgårde. Det kan godt blive spændende og give god inspiration.

- Næste møde tirsdag den 27.1. kl. 18.00